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[Formanden.] 
Det eksempel, han i denne gerning gav 

til efterfølgelse i bestræbelserne for at knytte 

de flest mulige tråde mellem arbejdet på 
tinge og arbejdet ude i landet, fortæller 
måske mere end meget andet om hans 
aldrig svigtende vilje til at gøre det rigtige 
i den gerning, han havde påtaget sig. Det 
er da også karakteristisk, at han fortsatte 
sit arbejde med en sådan opbyden af alle 
kræfter, at han bogstavelig talt faldt i sin 
gerning. 

For Danmarks retsforbund, der i Hans 
Hansens gerning fik både pionerens og den 
erfarne mands indsats, forenet med den 
urokkelige tro, der almindeligvis plejer at 
være ungdommens særpræg, er hans død 
et smerteligt tab; og her i tinget vil vi 
savne en flittig og forstående kollega, hvis 
minde vi vil bevare i ærbødighed og tak- 
nemlighed. 

(Medlemmerne påhørte stående forman- 
dens mindeord). 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om ændringer i lov om 
banker. 

Valgt blev: Holger Eriksen, Boye-Hansen, 
Poul Hansen (Kalundborg), Hans Knudsen, 
Lars M. Olsen, Gustav Pedersen, Hans Ras- 
mussen, Niels Eriksen, Henry Christensen, 
Kr. Juul, Thisted Knudsen, Martin, Rasting, 
Fanger, Weikop, Steen og Axel Sørensen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om Færøernes Realkredit- 
institut. 

Valgt blev: Holger Eriksen, Conradsen, 
P. M. Dam, Poul Hansen (Grenaa), Johs. 
E. Larsen, Th. Mikkelsen, K. Axel Nielsen, 
Lars M. Olsen, Heilesen, Thisted Knudsen, 
Anker Lau, Paabøl, Johan Poulsen, Thestrup, 
Fanger, Rasting og A. C. Normann. 

Man gik derefter til: 

Anden behandling af forslag til midlertidig 
lov for Færøerne om pantsætning af fangst. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1462). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 - 6  og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse, 
betragter jeg dette forslag som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1278; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 69). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, de stillede æn- 
dringsforslag og spørgsmålet om lovfor- 
slagets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ordføreren (Axel Ivan Pedersen): Det 
kan måske forekomme besynderligt, at ind- 
fødsretsudvalget allerede, få dage efter at 
lovforslaget er fremsat og første behandling 
foretaget, er i stand til at afgive betænk- 
ning. Forklaringen er imidlertid den, at 
udvalget, der efter den nugældende forret- 
ningsorden er et stående udvalg, påbegyndte 
sit arbejde straks efter nedsættelsen ved 
folketingsårets begyndelse og således har 
kunnet behandle de ansøgninger, lovfor- 
slaget vedrører, som et naturligt led i hele 
forretningsgangen. 
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[Axel Ivan Pedersen.] 
Idet jeg henviser til den betænkning, 

udvalget har afgivet vedrørende sit arbejde, 
skal jeg tillade mig at pege på, at udvalget 
gennem 11 møder udover de i lovforslaget 
og ændringsforslag nr. 2 indeholdte ansøg- 
ninger, henholdsvis 292 og 45, i samråd har 
behandlet yderligere 284 ansøgninger. Ud- 
valget har givet tilslutning til, at 229 
af disse ansøgere får indfødsret; heraf 
er 195 optaget på ændringsforslag nr. 1. 
De resterende 34 af denne gruppe vil senere 
blive optaget på et forslag, idet nogle 
formelle betingelser skal opfyldes forinden. 
48 ansøgere fik afslag, og 7 sager blev udsat 
til nærmere undersøgelse. 

lait er der således behandlet 621 ansøg- 
ninger, og heraf vil 532 ansøgere nu få ind- 
fødsret. Jeg skal dog bemærke, at tallet i 
realiteten er noget større, da der altid føl- 
ger nogle mindreårige børn med. 

På udvalgets vegne vil jeg gerne takke 
såvel den højtærede indenrigs- og bolig- 
minister som ministeriets embedsmænd for 
et godt og behageligt samarbejde om disse 
til tider ret vanskelige sager. Jeg skal til- 
lade mig at indstille lovforslaget med de af 
ministeren og udvalget i forening stillede 
ændringsforslag til vedtagelse. 

Indenrigs- og boligministeren (Kjærbøl): 
Jeg takker udvalget for den enstemmige 
indstilling om dette lovforslags gennem- 
førelse. 

Som det fremgår af udvalgets betænkning 
og den ærede ordførers redegørelse, er det 
et meget betydeligt antal ansøgninger, ud- 
valget har nået at få færdigbehandlet i den 
forløbne del af folketingsåret. Jeg vil gerne 
takke indfødsretsudvalget for det meget 
store og grundige arbejde, der er udført. 
Til den ærede ordførers venlige bemærknin- 
ger om det gode samarbejde, der har været 
mellem udvalget og ministeriet, skal jeg 
blot føje, at også indenrigsministeriet er 
meget glad og taknemlig for dette sam- 
arbejde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2, §§ 1 - 3 ,  
således ændret, og §§ 4 og 5 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
fradrag ved beregningen af kommunale ejen- 
domsskatter. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
728; udvalgets betænkning findes i tillæg B. 
sp. 133). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, de stillede ændrings- 
forslag og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Ordføreren (Kai Jensen): Udvalget har 
afholdt 5 møder, herunder har man haft 
et samråd med indenrigs- og boligministeren 
og modtaget en deputation fra Lyngby- 
Taarbæk kommune. Indenrigsministeren har 
stillet ændringsforslag om indføjelse af en 
ny § 2, der fjerner begrænsningen af ejen- 
domsbeskatningen i Københavns og Frede- 
riksberg kommuner, altså man tilgiver Kø- 
benhavns og Frederiksberg kommuner det 
højtpriste kommunale selvstyre. 

Endvidere foreslås der en ny § 3, hvor- 
efter kommuner med en stærk befolknings- 
tilvækst kan fastsætte forholdet mellem 
ejendomsbeskatningen og den personlige be- 
skatning for et mindre interval end 4 år. 
Endvidere kan kommunerne, hvis særlige 
forhold måtte tale derfor, foretage ændrin- 
ger i forholdet mellem ejendomsbeskatnin- 
gen og den personlige beskatning for den 
tilbageværende del af vedkommende perio- 
de. Det var denne sag, som deputationen fra 
Lyngby-Taarbæk kommune forebragte for 
udvalget. Jeg kan imidlertid oplyse, at flere 
andre kommuner gennem årene har rettet 
lignende henvendelser til indenrigsministe- 
ren, og jeg kan på disse kommuners vegne 
rette en tak til den højtærede minister, fordi 
han har efterkommet dette ønske. 


